
Protokół  

ze wspólnego  posiedzenia 

 Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska, Komisji Spraw Społecznych i Oświaty, 

Komisji Rewizyjnej  

oraz Komisji Budżetu  

odbytego w dniu 22 kwietnia 2021 r.   
 

Wspólne posiedzenie stałych komisji Rady Gminy otworzył Pan Sławomir Stępnik – 

Przewodniczący Rady Gminy, który powitał radnych i przybyłych gości.   

W dalszej kolejności stwierdził kworum niezbędne do obradowania i przedstawił proponowany 

porządek obrad: 

 

1. Zapoznanie się ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu gminy za 2020 r.  

2. Analiza projektu zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Widawa. 

3. Sprawy bieżące i różne.  

 

 
Do porządku obrad członkowie komisji nie zgłosili żadnych uwag i został przyjęty jednogłośnie 

przez wszystkich członków komisji. 

Następnie Przewodniczący poszczególnych Komisji przystąpili do zatwierdzenia protokółów 

z poprzednich posiedzeń. Do przedstawionych protokołów nie wnoszono uwag i zostały przyjęte przez 

wszystkich członków komisji. 

 

 Jako pierwszy głos zabrał Pan Sławomir Stępnik – Przewodniczący Rady Gminy, który nawiązał do 

uchwały podjętej na ostatniej sesji, a dotyczącej ustalenia nowej stawki opłaty za odbiór odpadów. 

Przewodniczący stwierdził, że jeden z radnych zachował się bardzo niestosownie ujawniając w mediach 

społecznościowych wyniki przeprowadzonego głosowania nad w/w wymienioną uchwałą, dodał, że 

prawdopodobnie chciano wykazać przed swoimi wyborcami sprzeciw wobec planowanej podwyżki stawki 

opłaty za odbiór odpadów.  

W toku dalszej wypowiedzi i w nawiązaniu do tematu stawek za odbiór odpadów Pan Stępnik prosił 

radnych o wskazanie innego rozwiązania zaistniałego problemu, czyli potrzeby podniesienia kwoty, dodał, 

że łatwo jest krytykować, a trudniej pomóc rozwiązać problem. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że od teraz posiedzenia komisji będą nagrywane, a 

nieobecności na posiedzeniach nie będą usprawiedliwiane. 

W tym miejscu głos zabrał radny Pacholik, który twierdził, że w obecnych czasach pandemii takie 

rozwiązanie nie jest sprawiedliwe, gdyż niejednokrotnie na wizytę do lekarza trzeba czekać nawet 3 

miesiące, a o posiedzeniach Rady Gminy, czy komisji radni często dowiadują się na 2 dni przed terminem. 

Wobec powyższego Przewodniczący Stępnik sugerował dostarczenie do biura Rady zaświadczenia od 

lekarza potwierdzający fakt wizyty. 

W temacie głos również zabrał radny Olejniczak, który sprawując funkcję radnego już od kilku kadencji 

oznajmił, że bycie radnym jest funkcją publiczną i nieobecność na posiedzeniu komisji czy Rady Gminy 

powinna skutkować potrąceniem wynagrodzenia, dodał, że nigdy wcześniej nie praktykowano 

usprawiedliwień nieobecności.  

W odniesieniu do powyższego głos zabrał radny Jasiak, który odnosząc się do ujawnionego na portalu 

społecznościowym wykazu głosowania przez poszczególnych radnych w sprawie podwyżki stawki opłaty za 

odbiór odpadów oznajmił, że głosowanie jest wolne i dobrze jak wyborcy widzą działania swoich 

przedstawicieli – radnych. Dodał także, że jeżeli Przewodniczący Rady Gminy ma z tym problem, to można 

go zmienić i zastąpić osobą młodszą. Poza tym zarzucał, że niektórzy radni wykorzystując swoją funkcję 

załatwili otrzymanie pracy w Urzędzie swoim dzieciom, dodał, że wówczas taki radny, jeżeli chce, aby jego 

dziecko pracowało powinien honorowo złożyć mandat radnego.  

Do powyższego odniósł się Pan Wójt, który stwierdził, że idąc takim tokiem myślenia, to w poprzednich 

latach wielu radnych musiałoby złożyć swój mandat, dodał, także, że każda osoba przyjęta do pracy jest 

zakwalifikowana przez specjalną komisję, nie ma w tej kwestii żadnych indywidualnych - jednoosobowych 

decyzji.  



Kolejno do radnego Jasiaka zwrócił się Przewodniczący Stępnik, który oznajmił, że w sprawie zmiany 

Przewodniczącego Rady Gminy należy złożyć stosowny wniosek i sprawa trafi pod obrady.  

Następnie odnosząc się do tematu nieusprawiedliwionych nieobecności głos zabrał radny Brożyna, który 

sugerował zmianę przepisów w tym zakresie i usunięcie z uchwały zapisu ”nieusprawiedliwiona 

nieobecność”.  

 

W toku dalszego posiedzenia głos zabrała Pani Ewa Wartałowicz – Skarbnik Gminy, która szczegółowo 

omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2020 r.  

 

Następnie Przewodniczący Sławomir Stępnik przystąpił do omówienia projektu nowego regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Widawa. 

W temacie głos zabrał radny Pacholik, który pytał, czy płyta gnojowa może również spełniać funkcję 

kompostownika.  

Odpowiedzi na powyższe udzieliła Pani Anna Nitecka-Blaźlak, która oznajmiła, że płyta nie spełnia 

wymagań związanych z utworzeniem kompostownika, gdyż na płycie są odpady z gospodarstwa rolnego, a 

kompostownik przeznaczony jest do odpadów z gospodarstwa domowego. 

Kolejno głos zabrał Przewodniczący Stępnik, który zastanawiał się jak powinni być traktowani rolnicy 

rozliczający się w ramach podatku VAT, mając na uwadze potrzebę zawierania umów na odbiór odpadów 

dla przedsiębiorców.  

Odnosząc się do powyższego głos zabrał radny Eugeniusz Pokorski, który twierdził, że taki rolnik nie jest 

przedsiębiorcą, jest on tylko płatnikiem VAT, a np. folie rolniczą oddaje firmom do tego powołanym, na ten 

fakt każdy rolnik posiada stosowny dokument.  

W tej kwestii głos zabrał również Pan Wójt, który stwierdził, że jego zdaniem taki rolnik nie musi zawierać 

oddzielnej umowy z odbiorcą odpadów. 

W temacie regulaminu odbioru odpadów głos zabrał również radny Brożyna, który sugerował stworzenie 

tzw. statystyki odbioru odpadów wielkogabarytowych, która odzwierciedlałaby wykaz gabarytów 

wystawianych przez poszczególnych mieszkańców. Zdaniem radnego taka statystyka pomogłaby 

wychwycić mieszkańców – letników, którzy przywożą gabaryty ze swojego stałego miejsca zamieszkania i 

wystawiają na terenie naszej gminy. 

Następnie Przewodniczący Stępnik zaznaczył, że przedsiębiorcy z terenu naszej gminy muszą mieć zawarte 

odrębne umowy z odbiorcą na odbiór odpadów, co nakazuje ustawa z 13 września 1996 r. o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminie.  

W kwestii odbioru odpadów głos ponownie zabrał Wójt, który twierdził, że gmina pobiera opłatę ryczałtową 

za odbiór odpadów od osoby, bo nie ma możliwości, aby ważyć odpady oddzielnie od każdej osoby, dodał, 

że śmieci są ważone z każdego domostwa oddzielnie, co potwierdzają wydruki przesłane do Urzędu Gminy. 

Innym sposobem naliczania opłaty jest ilość zużytej wody i ścieków lub wielkość lokalu mieszkalnego, ale 

te warianty nie są trafione w przypadku naszej gminy.  Kontynuując swoje wystąpienie Pan Wójt 

przypomniał, że Rada Gminy Widawa dnia 7 lipca 2020 r. podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Widawa  i teraz na jego podstawie jego 

zapisów uaktualniono wysokości stawek opłat jakie muszą ponosić mieszkańcy, więc publikowanie i 

komentowanie w mediach społecznościowych wyników głosowania Rady Gminy nad podwyżką stawek jest 

dalece niestosowne, oznajmił, Pan Wójt. Kontynuując dodał, że samochody odbierające odpady ważą kosze 

z każdego domostwa, poza tym są wyposażone w GPS i kamery. Celem wyjaśnienia wszelkich kwestii w 

sprawie podwyżek opłat za odbiór odpadów zostanie nagrany i udostępniony mieszkańcom program, który 

rozwieje wszelkie niejasności, dodał Wójt. Dodał, że ustawa o utrzymaniu i czystości w gminie nakłada na 

gminę obowiązek kontroli, czy przedsiębiorcy mają zawarte umowy na odbiór odpadów z tytułu 

prowadzenia działalności gospodarczej. 

W toku dalszej wypowiedzi Pan Wójt odnosząc się do wypowiedzi radnego Brożyny oznajmił, że nie daje 

wiary temu, aby gabaryty były przywożone z miasta, dodał tylko, że czasem wystawione gabaryty mają w 

środku ukryte, niebezpieczne przedmioty jak: butle z gazem lub kanistry z benzyną (zgodnie z uwagami 

firmy odbierającej odpady). Kontynuując Pan Wójt sugerował, aby w przygotowywanym Regulaminie 

wskazać, że wielkogabaryty będą odbierane 1 raz w roku, co na pewno obniży ogólne koszty odbioru 

odpadów, oznajmił Pan Wójt.  

W tym miejscu głos zabrał radny Morawski, który sugerował, aby odbiór wielkogabarytów zaplanować na 

miesiąc sierpień, dodał, że są to wakacje, poza tym prawdopodobieństwo wystąpienia deszczu jest mniejsze 



niż w m-cu lipcu. W tym miejscu zauważył, że przedmioty nasączone wodą znacznie zwiększają wagę 

wystawionych przedmiotów.  

Do powyższego odniósł się Wójt, który stwierdził, że pogodę trudno przewidzieć, ale sugerował, aby w 

razie potrzeby wystawione przedmioty przykryć folią.  

W związku z powyższym Przewodniczący Sławomir Stępnik zarządził przeprowadzenie głosowania w 

sprawie, aby w przygotowywanym do następnego przetargu  regulaminu odbioru odpadów zawarto zapis, że 

wielkogabaryty będą odbierane 1 raz w roku.  

Za przedstawioną propozycją zagłosowali wszyscy radni obecni na sali podczas głosowania -11 radnych 

(Stanisław Pokorski, Wanda Nowak, Wiesław Błaszczyk, Czesław Mikła, Eugeniusz Pokorski, Marek 

Olejniczak, Tadeusz Pacholik, Sławomir Stępnik, Sylwester Morawski, Rafał Brożyna i Andrzej Jasiak) . 

Kontynuując temat odbioru odpadów głos zabrał Przewodniczący Stępnik, który proponował, aby stawka za 

odbiór odpadów niesegregowanych była zwiększona 4 krotnie, natomiast radny Morawski proponował 

obniżenie stawki dla kolejnej osoby, ale tylko w rodzinach wielodzietnych, albo zwiększyć ulgę z tytułu 

deklaracji na kompostownik.  

Do powyższego odniosła się Pani Anna Nitecka – Blaźlak, która oznajmiła, że generowanie większej ulgi z 

tytułu posiadania kompostownika spowoduje otrzymanie przez gminę mniejszej ulgi wyrównawczej.  

Ponownie radny Morawski pytał, czy lokalizacja kompostownika może być na innej działce, nie tej gdzie się 

mieszka. 

Pani Nitecka odpowiedziała, że kompostownik musi być usytuowany na działce, gdzie znajduje się nasz 

dom, czyli w miejscu zamieszkania, gdyż to ma być kompostownik przydomowy.  

W tym miejscu głos zabrał radny Jasiak, który podsumowując powyższe apelował, aby wszystkie 

samorządy jednym głosem poprzez swoich przedstawicieli w Sejmie i Senacie wnioskowali do władzy o 

zmianę prawa w zakresie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie.  

Do powyższego odniósł się Przewodniczący Stępnik, który stwierdził, że sprawą powinien zająć się 

Związek Gmin Wiejskich. Kontynuując Pan Stępnik zapytał, jakie są koszty odbioru odpadów z kontenera 

znajdującego się na PSZOK – u.  

Pan Radzich odpowiedziała, że jest to koszt ok. 700 zł. Ponadto Pan Stępnik sygnalizował potrzebę 

uregulowania odbioru odpadów z targowicy, dodał, że handlujący zostawiają tam śmieci nie tylko powstałe 

w wyniku sprzedaży na targu, ale przywożą je również z zewnątrz.  

Wobec powyższego Pani Radzioch oznajmiła, że odbiór odpadów przez gminę od handlującego zawarty jest 

już w opłacie jaką uiszcza handlujący.  

Ponownie Przewodniczący nawiązał do tematu śmieci na targowicy i zaproponował, że być może 

należałoby kontenery ustawić bardziej w centrum targowicy, co spowodowałoby większą kontrolę nad 

przynoszonymi tam odpadami. 

Wobec powyższego głos zabrała Pani Radzioch, która oznajmiła, że Sanepid nie wyrazi zgody na takie 

umiejscowienie kontenerów.  

Wobec powyższego Pan Wójt proponował analizę zapisów regulaminu targowiska, dodał, że może 

należałoby podwyższyć opłatę targową z tego tytułu.  

Następnie w sprawach bieżących i różnych głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który nawiązał do 

tematu usprawiedliwiania przez radnych swoich nieobecności na posiedzeniach. Zgodnie z wcześniej 

ujętymi sugestiami w tej sprawie zarządził przeprowadzenie glosowania, aby zmienić zapisy uchwały dot. 

wynagradzania radnych – usuwając zapis umożliwiający usprawiedliwienie nieobecności.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania 10 radnych (Stanisław Pokorski, Wanda Nowak, Wiesław 

Błaszczyk, Czesław Mikła, Eugeniusz Pokorski, Marek Olejniczak, Tadeusz Pacholik, Sławomir Stępnik, 

Rafał Brożyna i Andrzej Jasiak) . 

(spośród 11 głosujących) było za przyjęciem proponowanej zmiany, a 1 radny wstrzymał się od głosu (S. 

Morawski). 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy przedstawił sugestię radnego Kraty, który apelował, aby udostępnić 

radnym możliwość korzystania ze szklanek, a nie kubków jednorazowych, jednak pomysł radnego Kraty nie 

zyskał akceptacji.  

W sprawach bieżących i różnych głos zabrał również Pan Wójt, który sygnalizował fakt otrzymania 

wsparcia finansowego dla gminy na budowę drogi przez Dębinę w kierunku Dąbrowy Widawskiej, toteż na 

najbliższą sesję otrzymana dotacja zostanie wprowadzona do budżetu gminy. 

Następnie głos zabrał radny Stanisław Pokorski, który jeszcze raz nawiązał do faktu umieszczenia w portalu 

społecznościowym protokołu głosowania nad przyjęciem nowej stawki za odbiór odpadów, dodał, że 



niektórzy radni głosując przeciwko podwyżce chcieli się przypodobać wyborcom, ale nie myśleli o 

ogólnych skutkach dla gminy w przypadku pozostawienia dotychczas obowiązującej stawki.  

Kolejno radny Brożyna nawiązał do tematu prac kolejowych i ewentualnego zamykania przejazdów 

kolejowych. Dodał, że często informacja przekazywana mieszkańcom jest nie precyzyjna i zamykany jest 

nie tylko jeden przejazd, ale również kolejny, który stanowi drogę objazdu.  

W odniesieniu do powyższego głos zabrał Pan Wójt, który oznajmił, że gmina jest tylko pośrednikiem w 

sprawie zamykania przejazdów, dodał, że gotowe informacje w tej sprawie otrzymujemy z PKP i 

przekazujemy je mieszkańcom.  

 

W związku z wyczerpaniem tematyki przewidzianej na dzisiejsze posiedzenie oraz brakiem dodatkowych 

pytań Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska – radny Eugeniusz Pokorski zamknął 

obrady Komisji i podziękował wszystkim za uczestnictwo. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Emilia Konieczna                

 

      

 Przewodniczący Komisji          Przewodniczący 

        Infrastruktury i Ochrony Środowiska    Komisji Spraw Społecznych i Oświaty 

                      Eugeniusz Pokorski           Wanda Nowak 

 

  

 

                 Przewodniczący           Przewodniczący Komisji Budżetu 

             Komisji Rewizyjnej             Tadeusz Pacholik 

                Marek Olejniczak 

 

 


